

## Paghukom Batok sa Israel

***Yabeng Bersikulo:***

***“Apan paagay-aya ang justicia sama sa katubigan, ug pasalanapa ang pagkamatarung sama sa usa ka dakung sapa.”***

***—Amos 5:24***

***Piniling Kasulatan:***

***Amos 5:18-27***

Sa Leksyon nato karon ang hugpong nga pulong, “Ang adlaw sa Ginoo,” gigamit sa daghang beses uban ang paghisgot sa umaabot nga kasamok nga gitagna nga moabut sa Israel tungod sa ilang kakulang sa pagsunod kang Jehova. Ang nasud sa Israel kanunay nga gigamit sa Kasulatan ingon usa ka kinatibuk-ang hulagway sa kalibutan sa katawhan sa ilang karon nga makasasalang kahimtang. Dugang pa, ang “adlaw sa Ginoo” gigamit sa matagnaon aron isulti ang yugto sa panahon diin ang “karon daotan nga kalibutan” natapos, aron madawat sa Mesiyanikong gingharian sa pagkamatarong ug pakigdait. — Gal. 1: 4; Isa. 9: 6,7

Ang pagbungkag sa mga daotang sistema sa kalibutan ug mga institusyon ubanan sa daghang kasamok. Si Satanas, ang magmamando niining kalibutana, magpadayon sa pagpakig-away batok sa Diyos ug sa iyang mga plano ug katuyoan hangtod nga siya gaposon, aron sa diha nga siya “dili na maglimbong sa mga nasud.” (Pin. 20:1-3) Ang Propeta Amos sa atong leksyon naghubit sa adlaw sa kagubot niining mga pulong: “Alaut, kamong nagahulat sa adlaw sa Ginoo, alang sa unsa nga katuyoan nga ang adlaw sa Ginoo moabut kanimo? Kini mahimong kangitngit ug dili kahayag; Ingon sa usa ka tawo nga mikalagiw gikan sa usa ka leon ug gisugat siya sa oso, o mipauli, gipandungan ang iyang kamot sa bungbong ug giguyod siya sa usa ka bitin. Dili ba ang adlaw sa Ginoo mahimong kangitngit imbis sa kahayag, bisan ang kangitngit nga walay kahayag niini?” - Amos 5 18-20

Namatikdan nato nga ang gihisgutan ni Amos sa kini nga panahon sa kasamok gamit ang mga pulong nga “kangitngit” ug “kangitngit nga wala’y kahayag.” Ingon niini ang mga kahimtang nga nagtimaan sa pagtapos sa mga talan-awon sa “panahon sa gabii” sa kasal-anan ug

kasubo sukwhahi sa pagsubang sa kabuntagon sa kalipay sa pagsunod. Ang sama nga panghunahuna gipahayag sa salmista: “Ang iyang kasuko sa makadiyot lamang, ang Iyang pag-uyon alang sa tibuuk nga kinabuhi; Ang paghilak mahimong molungtad sa gabii, apan ang singgit sa kalipay moabut sa pagkabuntag.” (Sal. 30:5) Ang kasuko sa Diyos usa lamang ka mubo nga panahon, kung itandi sa pabor nga mosunod sa “tibook kinabuhi.” Ang “gabii” sa kangitngit ug ang sangputanan nga kalibug ug kawalay kasiguruhan ang maghatag usa ka “buntag” sa kahayag, diin ang kamatuoran ug pagkamatarong ipadayag sa tanan. Ingon usa ka sangputanan, ang “paghilak” sa kalibutan sa katawhan magahatag ug “singgit sa kalipay” alang sa mahimayaon nga pagbag-o sa administrasyon.

Ang kagubot sa kalibutan sa karon nga “adlaw sa Ginoo” usa ka natural nga sangputanan sa pagbalhin sa awtoridad ug pagmando gikan sa Kaaway, si Satanas, ang “prinsipe sa kalibutan,” kay Kristo Jesus, ang Mesiyas, kansang “husto kini mao” ang maghari sa kalibutan. (Juan 14:30; Ezek. 21:27) Gisulat ni Apostol Pablo ang gitudlo sa Diyos sa nabanhaw nga Ginoo sa posisyon nga adunay hataas nga awtoridad, nga nagpahayag nga siya “gibutang siya sa iyang kaugalingong tuo nga kamot sa langitnon nga mga lugar, Labaw sa tanan nga punoan. ug gahum, ug kusog, ug kamandoan, ug matag ngalan nga gingalan, dili lamang sa niining kalibutan, apan usab sa umaabot nga kalibutan.”- Efe. 1:20,21

*“Nakita ko ang ciudad nga balaan, ang bag-o nga Jerusalem, nga nanaug sa langit gikan sa Dios, nga naandam ingon sa usa ka pangasaw-onor, nga nadayandayanan alang sa iyang bana. Ug nadungog ko ang usa ka dakung tingog gikan sa trono, nga nagaingon: Ania karon, ang tabernaculo sa Dios uban sa mga tawo, ug siya magapuyo uban kanila, ug sila mahimong mga katawohan niya, ug ang Dios gayud magauban kanila, ug mahimo nga ilang Dios. Ug pagapahiran sa Dios ang tanang luha sa ilang mga mata; ug mawala ang kamatayon; ug wala nay pagbalata, bisan paghilak, bisan kasakit; kay ang mga butang nahauna ming-agi na.”*

(Pagpadayag 21:2-4)